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Protokół Nr LII/23 

sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego 

w dniu 28 września 2023 r. 

 

Na ogólny stan 17 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. Nieobecni byli radni Jarosław 

Krzyżanowski, Irena Orzechowska i Anna Szczukocka. W sesji obok radnych uczestniczyli 

także kierownicy wydziałów Starostwa Powiatowego we Włoszczowie, zaproszeni goście 

oraz przedstawiciele społeczności powiatu. Listy obecności w załączeniu. 

 

Podczas LII sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego poza radnymi głos zabrali: 

Artur Konarski  -  Radny Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

Norbert Gąsienic  -  Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych we Włoszczowie 

 

Obrady trwały od godziny 1402 do 1452. 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIX, L i LI sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego.  

5. Informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu i z pracy 

Zarządu w okresie między sesjami Rady Powiatu. 

6. Roczne Sprawozdanie Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z działań 

podejmowanych w 2022 roku na terenie Powiatu Włoszczowskiego. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023-2036, 

2) zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok, 

3) utworzenia dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych  

i opiekuńczych, 

4) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Włoszczowskiego, położonej we Włoszczowie w obrębie ewidencyjnym 06, 

oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka Nr 4459/2, 

5) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych we Włoszczowie. 

8. Wnioski i oświadczenia. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad 

Do punktu 1-go/ 

Otwarcia pięćdziesiątej drugiej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego dokonał 

Przewodniczący p. Zbigniew Matyśkiewicz. Pan Przewodniczący przywitał wszystkich 

radnych, Zarząd Powiatu, gości uczestniczących w obradach oraz mieszkańców powiatu 

oglądających sesję.  

 

Do punktu 2-go/ 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na obecny stan 17 radnych w sesji uczestniczy  

13 radnych, co w świetle ustawy o samorządzie powiatowym czyni sesję zdolną do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Do punktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania do doręczonego w statutowym terminie 

porządku obrad. 

Pytań nie było.  

 

Rada Powiatu 13 głosami "za" zatwierdziła porządek obrad. W głosowaniu nie uczestniczył 

jeden radny.  

 

Do punktu 4-go/ 

Protokół z obrad czterdziestej dziewiątej sesji Rada Powiatu przyjęła 13 głosami "za"  

nie wnosząc uwag do jego treści. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny.  

 

Protokół z obrad pięćdziesiątej sesji Rada Powiatu przyjęła 12 głosami "za"  

i 1 "wstrzymującym" nie wnosząc uwag do jego treści. W głosowaniu nie uczestniczył jeden 

radny.  

 

Protokół z obrad pięćdziesiątej pierwszej sesji Rada Powiatu przyjęła 12 głosami "za"  

i 1 "wstrzymującym" nie wnosząc uwag do jego treści. W głosowaniu nie uczestniczył jeden 

radny.  

 

Do punktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania 

uchwał Rady Powiatu i z pracy Zarządu Powiatu w okresie między sesjami Rady Powiatu 

została radnym przekazana z materiałami na sesję. Zapytał, czy do informacji są pytania.  

Pan Jerzy Suliga odniósł się do Uchwały Zarządu nr 87/23 w sprawie wyrażenia zgody  

na dokonanie połączenia i ponownego podziału nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Włoszczowskiego i zapytał, o jaką nieruchomość chodzi. Następnie odniósł się do 

Uchwały Zarządu nr 98/23 w sprawie regulaminu organizacyjnego Zarządu Dróg 

Powiatowych we Włoszczowie pytając, czy  jakieś zmiany zostały wprowadzone  

w regulaminie.     

Pan Starosta odpowiadając na pytanie w sprawie Uchwały nr 87/23 poinformował, że Powiat 

przygotowuje się do sprzedaży działek położonych przy ul. Koniecpolskiej w stronę Łachowa. 

Gmina określiła warunki zabudowy i został wykonany kolejny podział, a to jaki ten podział ma 

być ustalała p. Kierownik Kwiecień. Jeżeli chodzi o regulamin organizacyjny ZDP poprosił, 

aby odpowiedział p. Dyrektor.     

Pan Norbert Gąsieniec poinformował, że konieczne było wprowadzenie zmian w regulaminie, 

ponieważ brakuje pracowników, a szczególnie inżyniera, który zajmowałby się inwestycjami 

od zlecenia dokumentacji poprzez realizację zadań i takie stanowisko zostało utworzone  

w miejsce nieobsadzonego etatu w dziale służby liniowej. Jeden etat został zlikwidowany,  

a utworzony nowy. Ponadto zostało utworzone stanowisko pracownika administracyjno - 

biurowego i obsługi sekretariatu. Takiego stanowiska nigdy nie było w ZDP. Zamówień 

publicznych jest coraz więcej i można powiedzieć, że pani zajmująca się zamówieniami 

publicznymi miała dwa etaty przypisane do siebie. Te zmiany były konieczne i Zarząd 

Powiatu je zaakceptował.        

Pan Paweł Strączyński zwrócił się do p. Dyrektora ZDP w temacie inwestycji, którą zgłaszał 

już niejednokrotnie i wie, że została ona wpisana do inwestycji wieloletnich, a chodzi  

o zaprojektowanie i budowę chodnika w miejscowości Żelisławice. Zapytał, na jakim etapie 

jest ta inwestycja. Ponadto podziękował za bardzo szybką reakcję w przedmiocie naprawy 
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uszkodzonego lustra w miejscowości Żelisławice. Taka infrastruktura mocno wpływa  

na bezpieczeństwo, dlatego jeszcze raz podziękował p. Dyrektorowi za szybką reakcję.    

Pan Norbert Gąsieniec odnosząc się do pytania w sprawie chodnika poinformował,  

że przetarg na to zadanie był już prawie rozstrzygnięty, ponieważ firma została wybrana, 

jednak umowa nie została podpisana, gdyż firma wycofała się. Kolejna firma również nie 

chciała podpisać umowy, a pozostałe oferty przewyższały planowany budżet. W związku  

z tym rozpisany został nowy przetarg, a o jego rezultatach będzie informował.     

 

Do punktu 6-go/ 

Od tego punktu w sesji uczestniczył radny Dariusz Mietelski. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że sprawozdania Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie z działań podejmowanych w 2022 roku na terenie Powiatu 

Włoszczowskiego zostały radnym przekazane. Przywitał obecną na sesji Kierownik Nadzoru 

Wodnego we Włoszczowie. Zapytał, czy do przedłożonych materiałów są pytania.  

Pytań nie było. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 14 głosami "za" przyjęła Roczne Sprawozdanie Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z działań podejmowanych w 2022 roku na terenie 

Powiatu Włoszczowskiego. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 7-go podpunktu 1-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023 – 2036 był omawiany przez 

radnych na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. Jeśli pytania 

będą odpowiadała będzie p. Skarbnik.   

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 14 głosami "za" podjęła uchwałę Nr LII/344/23  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 

2023 - 2036, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 7-go podpunktu 2-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

na 2023 rok radni omawiali na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do projektu uchwały są 

pytania, jeśli pytania będą odpowiadała będzie p. Skarbnik.   

Pan Jerzy Suliga zwrócił się z pytaniem do p. Starostów bądź do p. Dyrektora ZDP. 

Odnosząc się do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie zwrócił uwagę, że zostały 

wprowadzone pewne zmiany w budżecie Zarządu Dróg Powiatowych i w związku z tym już 

po raz kolejny zapytał, czy znalazły się środki na dokończenie remontów cząstkowych dróg. 

Ostatnio na sesji otrzymał odpowiedź dającą nadzieję, że już są podejmowane działania  

w tym zakresie i że remonty będą skończone.      

Pan Norbert Gąsieniec poinformował, że środki na paragrafie remontowym są już 

przesunięte. Przetarg został już ogłoszony i w ciągu najbliższych dni zostanie rozstrzygnięty. 

Uważa,  

że pogoda pozwoli, aby remonty zostały dokończone.   
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Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 14 głosami "za" podjęła uchwałę Nr LII/345/23  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 7-go podpunktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie utworzenia dodatkowej 

lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych radni otrzymali  

z pozostałymi materiałami na sesję. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 14 głosami "za" podjęła uchwałę Nr LII/346/23 w sprawie 

utworzenia dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych  

i opiekuńczych, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 7-go podpunktu 4-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy najmu części nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włoszczowskiego, 

położonej we Włoszczowie w obrębie ewidencyjnym 06, oznaczonej w ewidencji gruntów  

i budynków jako działka Nr 4459/2 radni otrzymali w statutowo określonym terminie. Zapytał, 

czy do projektu uchwały są pytania. Jeśli pytania będą odpowiadał będzie Kierownik 

Wydziału Geodezji. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 14 głosami "za" podjęła uchwałę Nr LII/347/23 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Włoszczowskiego, położonej we Włoszczowie w obrębie ewidencyjnym 06, oznaczonej  

w ewidencji gruntów i budynków jako działka Nr 4459/2, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 7-go podpunktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych we Włoszczowie wraz z analizą skargi dokonaną 

przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji radni otrzymali z materiałami na sesję. Zapytał, czy 

do projektu uchwały są pytania. Jeżeli pytania będą odpowiadał będzie Przewodniczący 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 14 głosami "za" podjęła uchwałę Nr LII/348/23 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych we Włoszczowie, którą załącza 

się do protokołu.  
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Do punktu 8-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że kolejna sesja Rady Powiatu planowana jest  

w ostatniej dekadzie miesiąca października, z zastrzeżeniem, że jeśli pojawią się środki 

zewnętrzne, które będą wymagały korekty budżetu, to zwołana zostanie sesja 

nadzwyczajna, aby żadna złotówka nie została zmarnowana tylko celowo wydana.    

Pan Artur Konarski poinformował, że jest w dniu dzisiejszym we Włoszczowie, ponieważ 

uczestniczył w przekazaniu środków z Urzędu Marszałkowskiego na oddział rehabilitacji  

i w związku z tym został na dzisiejszą sesją, aby podzielić się wieloma refleksjami  

i informacjami. Dzieje się wiele. Poza dużą inwestycją, drugim etapem obwodnicy, która 

będzie realizowana przy dużym udziale środków samorządu województwa, udało się również 

wprowadzić do projektu budżetu ścieżkę pieszo - rowerową Włoszczowa - Czarnca.  

Ta inwestycja znajduje się w prowizorium budżetu i będzie zabiegał o to, żeby w końcowym 

momencie ten projekt znalazł się w budżecie. Wielokrotnie o tą inwestycję zabiegał, 

podobnie jak koleżanka radna z opozycji. Wiadomo kto decyduje o tym jakie inwestycje są 

wprowadzane. Wielokrotnie 3-4 lata temu były prowadzone rozmowy odnośnie ścieżek 

pieszo - rowerowych, że to jest bardzo ważne zadanie, ponieważ odseparowanie pieszych  

i rowerzystów od jezdni, to najlepsze rozwiązanie, aby poprawić bezpieczeństwo. Specjaliści 

ruchu drogowego również są na sali i wiedzą o tym. Zabiegał również o chodnik  

w miejscowościach Jeżów i Stanowiska, to zadanie zostało również zapisane w budżecie  

i będzie zabiegał o to, aby tak pozostało. Są to dwa odcinki, o które mieszkańcy od wielu lat 

się dopominali. Te dwie inwestycje zaplanowane są do realizacji na lata 2024-2025. Uważa, 

że posłowie, radni, działają na rzecz środowiska regionu, ponieważ są wybierani z danej 

okolicy i to mobilizuje do tego, aby działać na rzecz własnego powiatu przede wszystkim, ale 

udaje się również realizować wiele innych spraw w innych powiatach. Następnie 

poinformował, że uczestniczył w posiedzeniu Komisji i sesji Rady Miejskiej Włoszczowy, 

wiele osób zwróciło się do niego z pytaniami i deklarował pomoc, czy to prawną, czy 

doradczą w sprawie zakładu, który ma powstać we Włoszczowie. W związku z tym zwrócił 

się z pytaniem do Dyrektora ds. Inwestycji p. Owczarka, ponieważ wie, że miało być 

zorganizowane spotkanie p. Burmistrza, p. Posła w sprawie wspomnianego zakładu, kiedy 

spotkanie jest planowane. Uważa, że "mleko się już rozlało" i teraz wspólnie należy 

wyciągnąć wnioski i dążyć do tego, aby ta inwestycja nie została zrealizowana. Był 

producentem trzody i wie jak to jest. Kiedy się coś produkuje, to wówczas ta uciążliwość jest  

i ludzie są do tego przyzwyczajeni, ale jeśli chciałby powrócić do tej produkcji, to wielu 

sąsiadów miałoby mu to za złe. Podkreślił jednak, że takie zakłady muszą powstawać, 

ponieważ wiadomym jest, że trzeba gdzieś zutylizować padłe zwierzęta. Są jednak 

województwa, gdzie takie uciążliwości są np. północ kraju, wielkopolska, czy gmina Grabice, 

gdzie jest bardzo duża skondensowana hodowla trzody chlewnej. I gdy ta uciążliwość już 

jest, to powstanie podobnego zakładu nie ma aż takiego wpływu na uciążliwość. Zapytał  

p. Dyrektora Owczarka, czy takie spotkanie będzie, ponieważ chciałby w nim uczestniczyć. 

Rozmawiał również w tej kwestii z p. Marszałkiem. Wiadomo, że nad tym tematem muszą 

usiąść prawnicy. Chciałby się w to zaangażować dla dobra powiatu, aby nie było uciążliwości 

dla mieszkańców. Robi to z obowiązku, ale też z czystego zainteresowania się tą sprawą.            

Pan Sławomir Owczarek powiedział, że wszyscy wiedzą o jakiej inwestycji jest mowa. Tym 

bardziej leży mu to na sercu, ponieważ sam tą decyzję podpisał. Urbanista, czyli fachowiec, 

który jest wynajęty przez gminę zgodnie z przepisami, przeoczył coś co firma próbowała 

ukryć. W chwili obecnej po to jest wznowione postępowanie, żeby tą decyzję wyeliminować  

z rynku prawnego. I wszyscy sobie zdają sprawę z tego, że chcemy to zrobić. Gmina 

wystąpiła do p. Starosty, do firmy, do pełnomocnika firmy. Przyszły już odpowiedzi od  
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p. Starosty i z firmy. Ubolewa trochę nad tym, że p. Starosta niewiele pomógł, udzielił 

informacji, ale Gmina sobie z tym poradzi. To co odpowiedziała firma pozwoli na podjęcie 

działań zmierzających do tego, żeby faktycznie wydać decyzję uchylającą wcześniejszą 

decyzję, ale ponieważ sesje są transmitowane, nagrywane nie chciałby teraz zbyt dużo 

mówić przed wydaniem decyzji, gdyż tą sesję obejrzy właściciel firmy, pełnomocnik firmy, 

więc nie można zdradzać wszystkich szczegółów i planów jakie w tej chwili ma p. Burmistrz  

i Gmina żeby wydać decyzję uchylającą. Spotkanie jest planowane w poniedziałek  

w Starostwie, o czym p. Starosta wie i z pewnością to potwierdzi, ponieważ wpłynęły też 

pisma do p. Starosty i do p. Burmistrza o zamknięcie obecnie funkcjonującego zakładu,  

nie tylko w sensie nowo powstałego, ale o zamknięcie obecnie obowiązującego. Trudno się 

na gorąco odnieść kto w ogóle mógłby zamknąć taki zakład, ponieważ to raczej ani gmina, 

ani starostwo nie ma takiej mocy sprawczej. Zakaz prowadzenia działalności chyba może 

wydać sąd. Nie wie, może p. Starosta, czy jego służby prawne zdążyły już dokonać jakiejś 

analizy. Na pewno można kontrolować zakład przez różnego rodzaju inspekcje, na pewno 

karać jeśli jest coś nie w porządku, ale czy wówczas którakolwiek z tych inspekcji ma prawo 

zamknąć, czy kierować sprawy do sądów nie umie w tej chwili na takie pytanie 

odpowiedzieć. Ma nadzieję, że Radnego Wojewódzkiego satysfakcjonuje taka odpowiedź,  

a jeśli nie, to zaprosił na rozmowę w kuluarach, ale nie chciałby mówić za dużo o planach 

prawnych podjęcia tej decyzji, ponieważ jest to sesja publiczna.             

Pan Starosta powiedział, że w trakcie realizacji programu "Interwencja" zobowiązał się,  

że zostanie zorganizowane w Starostwie spotkanie z p. Burmistrzem i wszystkimi służbami, 

jednostkami, zakładami, które mogą coś w tej sprawie wnieść. Do tej pory jest przerzucanie 

się, że to nie ta służba tylko tamta i jeden na drugiego zgania. Spotkanie ma się odbyć  

w poniedziałek o godz. 10, aby przedyskutować sprawę, spisać protokół i ustalić wspólny 

front działania jak należy. Tak jak powiedział p. Owczarek nie chodzi tylko o mający powstać 

zakład, ale również o to, aby się dowiedzieć jaka jest sytuacja sanitarna i epidemiologiczna  

w obecnie funkcjonującym zakładzie. Uważa, że na poniedziałkowym spotkaniu na te pytania 

chociaż w części uda się uzyskać odpowiedzi od odpowiednich służb. Spotkanie jest otwarte, 

dlatego zaprosił do uczestnictwa w nim radnych. Poinformował ponadto, że została 

powołana grupa inicjatywna z osób, które protestują i ci przedstawiciele zostali również 

poinformowani o spotkaniu, aby wiedzieli o czym jest mowa.    

Pan Sławomir Owczarek powiedział, że ma nadzieję, iż p. Starosta nie planuje transmisji  

na żywo z poniedziałkowego spotkania, ponieważ zostanie podana przedsiębiorcy "kawa  

na ławę" o tym jakie są zamierzenia dalszych działań.  

Pan Starosta powiedział, że nie planowana jest transmisja na żywo, ale chciałby, aby z tego 

spotkania pozostał ślad np. protokół. Na pewno nie będzie chciał, aby transmisja była  

na żywo.    

Pani Małgorzata Gusta zaprosiła na jutrzejsze spotkanie Polskiego Związku Kół Gospodyń 

Wiejskich, w którym będzie uczestniczyła p. Minister Anna Krupka. Spotkanie odbędzie się  

o godz. 18:30 w Powiatowym Centrum Kulturalno - Rekreacyjnym. Wszystkie zarejestrowane 

Koła taką informację otrzymały, ale być może ktoś jeszcze jest zainteresowany 

uczestnictwem w spotkaniu, dlatego serdecznie na nie zaprosiła. Ponadto poinformowała, że 

w dniu 3 października o godz. 16 również w PCKR odbędzie się spotkanie informacyjne 

dotyczące utworzenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku. Wszystkich mieszkańców 60+ powiatu 

włoszczowskiego, którzy są zainteresowaniu uczestnictwem w posiedzeniach Uniwersytetu 

zaprosiła na to spotkanie.      
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Do punktu 11-go/ 

Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad pięćdziesiątej drugiej sesji został  

w całości wyczerpany. Podziękował wszystkim radnym i gościom za udział w sesji.  

Ogłosił zamknięcie pięćdziesiątej drugiej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego kadencji 

2018 – 2023.  

 

 

Protokołowała         Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Agata Tomasik         /-/   Zbigniew Matyśkiewicz 

 

 


